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PROTOKÓŁ Nr 0063 – 4/26/2010 
z posiedzenia  Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

w dniu 22 kwietnia 2010r. 
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 8.00 – 11.35 
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczył radny Tadeusz Sławik  - 
usprawiedliwiony.  
 
  
Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Wyjaśnienie do wniosku w sprawie Programu Zdrowotnego dla Mieszkańców 
    Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010r. 
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2009r. 
 
 -  projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta      
    Jastrzębie Zdrój za wykonanie budżetu Miasta w 2009r. , 
 
5. Działania dotyczące walki z uzależnieniami od alkoholu i narkomanii. 
6. Polityka prorodzinna w mieście. 
7. Sprawy bieżące. 
 
 -  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010r. , 
 
 -  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr L/639/2009 Rady Miasta 
    Jastrzębie Zdrój z dnia 17 grudnia 2009r. w sprawie przyjęcia gminnego  
    programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2010r. , 
 
8. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 18 marca 2010r. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie posiedzenia. 
 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca komisji radna Bernadeta 
Magiera, która powitała zebranych. 
 
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
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Ad. 3 
 
Wyjaśnienie do wniosku w sprawie Programu Zdrowotnego dla Mieszkańców 
Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010r. 
 
 
Bernadeta Magiera 
- Komisja na posiedzeniu w marcu wysunęła wniosek w sprawie gimnastyki 
korekcyjno – kompensacyjnej dla dzieci w przedszkolach i szkołach podstawowych.  
Chodzi o profilaktykę zdrowotną  i wyniki ujęte w programie. Najbardziej interesują 
nas dzieci i wady postawy, które powinny być korygowane.  Przypomnę państwu treść 
wniosku. /odczytała/ 
 
Zbigniew Rutkowski 
- W kwestii uzupełnienia.  Programu zdrowotny zawiera smutną statystykę.  Komisja 
zastanawiała się w jaki sposób można problem złagodzić.  Informację uzyskaliśmy też  
z Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego.     
 
Bernadeta Magiera 
- Na posiedzeniu komisji padła propozycja wygospodarowania dodatkowych godzin 
dla nauczycieli wuefu mających uprawnienia do prowadzenia gimnastyki korekcyjnej. 
Gimnastyka powinna być prowadzona w szkole, do której uczęszczają dzieci.  Nam 
chodzi głównie o gimnastykę korekcyjną.  Skoro 75% dzieci ma wady postawy, to jest 
to alarmująca liczba i trzeba coś z tym zrobić.  Są nauczyciele wuefu z uprawnieniami, 
którzy chętnie podejmą się prowadzenia zajęć z gimnastyki korekcyjnej.     
 
Franciszek Piksa  -  I Z-ca Prezydenta Miasta 
- Kiedyś gimnastyka korekcyjna była w szkołach.  W szkołach  doszły dwie godziny, 
które można wykorzystać.  
 
Elżbieta Kanak  -  Wydz. Edukacji 
- Zajęcia ruchowe w przedszkolach organizowane są w ramach  zajęć podstawy 
programowej.  Realizowane są  w przedszkolach zajęcia zgodnie z podstawą 
programową, która nie obejmuje tego typu zajęć  korygujących.  W dziesięciu 
przedszkolach są takie zajęcia ... 
 
Zbigniew Rutkowski 
- W siedmiu... Mam program z kwietnia i gimnastyka kompensacyjno – korekcyjna 
jaka jest prowadzona dla przedszkolaków.  To przedszkola nr  20, 16, 7, 24, 15 i 
powtórzone 16 i 24.  
 
Elżbieta Kanak 
- Mam informację za 2008 i 2009r. stąd rozbieżność.  Jest realizowany projekt – 
przedszkolaki przyszłością naszej gminy, w ramach którego realizowane są zajęcia na 
basenie.   
 
Zbigniew Rutkowski 
- Jeżeli chodzi o zajęcia na basenie prowadzone w szkołach, to zdarza się, że parę 
osób jest w wodzie, a reszta klasy zwalnia się z zajęć. 
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Franciszek Piksa 
- W przedszkolach dzieci się cieszą, że jadą na basen. Nie ma tego problemu.  
 
Elżbieta Kanak 
- Wspomniałam już o zajęciach prowadzonych na basenie. Oprócz tego w  
dwunastu przedszkolach są prowadzone zajęcia z gimnastyki korekcyjnej.  Projekty to 
są dodatkowe pieniądze.  W szkołach podstawowych realizowana jest podstawa 
programowa i zajęcia z wuefu też mają swoją podstawę programową.  Dwa lata temu 
w szkołach podstawowych była lepsza sytuacja z gimnastyką korekcyjną, bo w klasach 
I - III dyrektor miał do swojej  dyspozycji dziewięć godzin. Jeżeli w szkole był 
nauczyciel z uprawnieniami można było te godziny przeznaczyć na gimnastykę 
korekcyjną.  W czasie takich zajęć powinny być dobrane grupy uczniów w zależności 
od schorzeń.  Z części godzin wprowadzono angielski, a w klasach II i II z godzin tzw. 
dyrektorskich zabrano te godziny. W klasach I - III zgodnie z nową podstawą 
programową odebrano trzy godziny. Dyrektorowi pozostały w dyspozycji trzy godziny.     
Jest rozporządzenie w sprawie planów nauczania. Jest jeszcze jedna szansa, bowiem 
Karta Nauczyciela wprowadziła dodatkowe dwie godziny.  Są to dodatkowe zajęcia 
organizowane w zależności od potrzeb, od zainteresowań.  Można te godziny też 
wykorzystać na gimnastykę korekcyjną.  Jeżeli będzie potrzeba takich zajęć, to w 
przyszłym roku w szkołach podstawowych i gimnazjalnych, mogą to być już dwie 
godziny zajęć.    
 
Celina Jaworecka 
- Trzeba zapytać, gdzie to robić, bo w szkołach nie ma dodatkowych pomieszczeń 
na prowadzenie gimnastyki. Jeżeli są kadry i miejsce na takie zajęcia, to zadaniem 
naszej komisji jest prosić NFZ o zwiększenie ilości kontraktu dla zakładów, które tym 
się zajmują.  Szkoły nie mają sprzętu, ani odpowiednich pomieszczeń do prowadzenia 
tych zajęć.  Trzeba wspomóc przychodnie rehabilitacyjne w staraniach o większe 
środki z kontraktu.  Na szkołę chcemy scedować rzeczy, którymi nie powinna się 
zajmować.  Naszym zadaniem jest pomóc. 
 
Zbigniew Rutkowski 
- Dlatego komisja rozważała działania Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego. Tam 
powinny być rozszerzone możliwości i dane środki.  
 
Bernadeta Magiera 
- Co się dzieje z salą gimnastyczną, z której korzystał AWF ? 
 
Franciszek Piksa 
- Zastanawiamy się nad przeznaczeniem jej na potrzeby MOS-u. Który miałyby 
wtedy swoją siedzibę.  Wtedy część zajęć może odbywać się w tej sali i nie trzeba 
będzie korzystać z pomieszczeń w szkołach. Co do schorzeń to już w przedszkolach 
rodzice wiedzą  o schorzeniach swoich dzieci.      
 
Elżbieta Kanak 
- Powinniśmy postawić na profilaktykę. Od 2009r. jest rozporządzenie w sprawie 
bezpieczeństwa i higieny w szkołach, które mówi o tym, że tornister ucznia powinien 
być lżejszy.    
 
Celina Jaworecka 
- Odbywają się w szkołach zebrania z rodzicami, na których trzeba edukować 
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rodziców.  My wszystko chcemy scedować na szkołę.  To nie jest tylko rola szkoły. Na 
każdym spotkaniu z rodzicami powinno być przypomnienie o tych sprawach.  
 
Elżbieta Kanak 
- Ważna jest edukacja nauczycieli, ale przede wszystkim też rodziców.  Aby dziecko 
miało właściwą postawę, to musimy o tym pamiętać wszyscy, zarówno w szkole jak i 
w domu.    
 
Celina Jaworecka 
- Może warto przekonać dyrektorów szkół do otwarcia sali gimnastycznych po 
południu.  Zamknięte są też boiska szkolne.  
 
Franciszek Piksa 
- Większość sal, oprócz Moszczenicy, otwarte są do godz. 22.00 – 23.00 
wieczorem.  Sale są wykorzystane. Boiska są udostępnione, można z nich korzystać.    
 
Bernadeta Magiera 
- Dziękuję za informację. 
 
 
 
Ad. 4 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2009r. 
 
 
Wyjaśnienia odnoście sprawozdania udzielił Dariusz Holesz – skarbnik miasta. Zakres 
informacji  dotyczył: 
- zmiany planów dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów budżetu miasta, 
-  wykonania dochodów własnych, subwencji, dotacji celowych, dochodów 
4 majątkowych, dochodów własnych, dotacji z budżetu państwa, środków i dotacji 
 pozyskanych z innych źródeł, ulg i zwolnień, 
- wykonania wydatków budżetowych, w tym: wydatków bieżących, wydatków 
 majątkowych, wydatków związanych z wieloletnimi programami 
 inwestycyjnymi, wydatków inwestycyjnych nie przekraczających jednego roku,   
 wydatków majątkowych realizowanych ze środków funduszy celowych,   
-  wysokości i analizy poziomu zobowiązań,  
-  przychodów, 
-  rozchodów, 
-  zadań wykonywanych poza budżetem. 
 
Bernadeta Magiera 
- Co składa się na dochody uzyskiwane ze sprzedaży napojów alkoholowych ? 
 
Dariusz Holesz 
- Opłaty za zezwolenia.  
 
Celina Jaworecka 
− Wykorzystanie środków z dotacji celowych. Dofinansowanie świadczeń pomocy 
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materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym jest  wykorzystanie w 38%. Nie 
wykorzystano też środków, bo tylko 60%, na zakup podręczników.  
ćDariusz Holesz 
- Taka rodzina musi wykazać się odpowiednio niskimi dochodami.   
 
Celina Jaworecka 
- Czyli rodziny składające wnioski o pomoc nie kwalifikują się, bo przekraczają 
dochody. 
Bernadeta Magiera 
-   Od kogo zależy podniesienie dochodu. 
 
Teresa Jachimowska 
- To kwestia zmiany ustawy.  
  
Celina Jaworecka 
- Środki na zadanie –  rozwijanie możliwości i  wsparcie szkoleniowo – doradcze 
osób zagrożonych wykluczeniem, to wykorzystanie w  68 procentach.    
 
Teresa Jachimowska 
- Z naszej strony projekt został zrealizowany.  Nie tylko my realizowaliśmy projekt 
związany z wykluczeniem społecznym.  
  
Celina Jaworecka  
- Zapisana jest modernizacja i nadbudowa hali  sportowej – wykorzystano 60 tys. zł, 
na co ?  
 
Dariusz Holesz 
- Na zabezpieczenie.  
 
Celina Jaworecka 
- Wydatki dot. korzystania przez 13 osób z urlopu macierzyńskiego i rezygnacją z 
przejścia na emeryturę  23 osób. 
 
Dariusz Holesz 
- Nie można zmusić pracownika, żeby przeszedł na emeryturę.   
 
Celina Jaworecka 
- Na komisji mieszkaniowej pytano o remont mieszkań służbowych przy szkołach. 
Jestem zdziwiona, że z pieniędzy szkolnych wyremontowano mieszkanie służbowe, ze 
środków budżetu miasta. Taki jest zapis.   
 
Zbigniew Rutkowski 
- Ale ze środków rachunków własnych.  
 
Celina Jaworecka 
- Remont mieszkania służbowego ze środków budżetu miasta.  Zajmujący te 
mieszkania nie płacą  funduszu remontowego w czynszu.      
 
Zbigniew Rutkowski 
− Proponuję zając się tym tematem na komisji mieszkaniowej. 

−  
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Dariusz Holesz 
- W tym przypadku było przejmowanie mieszkania.  
 
  
Przewodnicząca komisji zapoznała zebranych z uchwałą Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez prezydenta 
miasta Jastrzębie Zdrój sprawozdaniu z wykonania budżetu na 2009r.  
Opinia RIO – pozytywna.  
  
 
 
 - projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Jastrzębie 
  Zdrój za wykonanie budżetu Miasta w 2009r. , 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw -0, wstrzymujących 
się – 0, powyższy projekt uchwały.                           
 
 
 
Ad. 5 
 
Działania dotyczące walki z uzależnieniami od alkoholu i narkomanii. 
 
Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 
- W grudniu ubr. przyjęte zostały programy do realizacji na rok bieżący.  Przez 
okres br. programy były na bieżąco realizowane.  Organizowano warsztaty 
profilaktyczne, zarówno w zakresie przeciwdziałania narkomanii i alkoholizmu w 
szkołach. Chodzi o szkołę podstawową nr 10, zespół szkół zawodowych, jeżeli chodzi o 
alkohol. W przyszłym tygodniu zaplanowane są warsztaty w szkole mistrzostwa 
sportowego i w gimnazjum nr 8.  W miarę zgłoszeń szkół i możliwości czasowych 
instytucji prowadzących warsztaty, zajęcia będą się odbywać do końca roku. Jeżeli 
chodzi o organizacje pozarządowe, to został przeprowadzony konkurs dotyczący 
środków na działania dla klubów abstynenckich. W konkursie startowały dwa kluby – 
klub Abstynentów Arka i Jastrzębski Katolicki Klub Trzeźwości. Do rozdysponowania 
było 100 tys. zł., z czego 40 tys. dostał klub  katolicki, a 60 tys. klub Arka.  Kluby 
wnioskowały o większe środki.  Komisja ds. Spraw przeciwalkoholowych miała 
spotkanie tydzień temu. W br. Zostało wysłanych około 60 wezwań do osób, które 
mają problemy z nadużywaniem alkoholu.  Około połowy osób trafia do poradni, aby  
podjąć leczenie.  Na bieżąco działają  świetlice i jest ich chyba osiem. Świetlice 
działają  w szkołach podstawowych nr: 1, 3, 5, 6, 9, 10, 13, 19, 21. W szkole 
podstawowej nr 10 zorganizowane zostało też zimowisko.  Były też przeprowadzone 
konkursy przez wydział kultury i sportu.  W poradni psychologiczno – pedagogicznej 
działa telefon zaufania.       
 
Zbigniew Rutkowski 
- Staraniem  komisji rady i  wiem, że były też wnioski z policji, żeby po modernizacji 
budynku socjalnego powstało duże pomieszczenie  na potrzeby świetlicy i 
pomieszczenie dla policji.  Z tego co wiem oba te pomieszczenia stoją puste. Dzieci nie 
mają placu zabaw, ani świetlicy a jest ponad trzydzieścioro dzieci. Wcześniej 
administratorem budynku była spółdzielnia Nowa i prowadziła świetlicę, Jednak po 
przejęciu budynku przez miasto świetlicy nie ma, a pomieszczenia stoją puste. 
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Świetlica nie mieści się w tych programach. Jeżeli nie wietlica, to może chociaż plac 
zabaw. Bo dotąd placem zabaw dla tych dzieci jest śmietnik.  Mówię o dwóch 
budynkach socjalnych.      
 
 
Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 
- Tworząc świetlice zostały przyjęte założenia, że będą to świetlice szkolne.     
 
Teresa Jachimowska 
- Ustawa o pomocy społecznej mówi, że świetlice będące poza szkołami mają  być  
ośrodkami wsparcia dziennego.    
 
Zbigniew Rutkowski 
- Cały czas wskazuje się niemożności, a mamy spore środki i możliwości adaptacji 
tej świetlicy.  Dzieci nie zostaną w szkole podstawowej nr 1, bo mają dość daleko do 
domu. Mówiliśmy o polityce prorodzinnej i świetlica w tym miejscu mieści się w tej 
kategorii myślenia.     
 
Barbara Stelmaczonek 
- Nie chodzi o to, kto to będzie prowadził, ale o problem. Na innym szczeblu zostanie 
ustalone, kto będzie to prowadził świetlicę. Tu tego problemu nie rozwiążemy.   
 
Celina Jaworecka 
- Problem leży w sposobie nazwy świetlicy.  Z tego powodu w Zdroju nie ma też 
świetlicy. Dane wskazują, że jest dużo osób, aby otworzyć świetlicę.  W szkole nie jest 
prowadzona, bo to kolejny problem, a nikt nie lubi problemów. W śród szkół wzorem 
do naśladowania jest szkoła podstawowa nr 10. Zarzucam pani, zarzucałam i będę 
dalej zarzucać, niewłaściwy sposób wykorzystania środków. Ponieważ środki 
pochodzące  z koncesji alkoholowych skoro jest ich dużo, to miasto ma też większą 
kwotę.   Do kogo te pieniądze mają trafić ?  Jak czytamy to do osób, których ten 
problem tyczy.  Dyskutujemy o budynku socjalnym przy ul. Pszczyńskiej, ale jego 
mieszkańców ten problem dotyczy.  Nie  cedujmy tworzenia świetlicy na MOK, czy 
OPS.  Ale dlaczego płaci się za światło w ognisku wychowawczym ? Powinniśmy więcej 
pieniędzy wydać na zorganizowanie świetlicy. Proszę, żeby wydatkować te pieniądze 
na cel, na który są przeznaczone.  Wracając do osiedla przy ul. Armii Krajowej, to 
gdzie młodzi ludzie mają  pójść.  Jeżeli będzie boisko, to problem jest częściowo 
rozwiązany.  
 
Zbigniew Rutkowski 
- Pani pełnomocnik jest tylko dysponentem środków.  Czy szkoła nr 4, jako 
wnioskodawca, zwróciła się o przydział  środków na utworzenie świetlicy ?   
 
Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 
- Szkoła nr 4  trzy razy pytała i udzielałam im informacji.  Wszystkie szkoły, które 
wystąpiły o środki w ubr. świetlice mają.   
 
Zbigniew Rutkowski 
- W uzasadnieniu do uchwały pisze, że została nadwyżka budżetowa  w kwocie 531 
tys. zł, która  jest niewykorzystana. Są więc środki.  
 
Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 
- Część środków jest z nadwyżki wpływów.  Ponad plan było środków 160,24 zł. Nie 
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wykorzystane środki, to  360 tys. 10 zł zostało  z alkoholu i 8 tys. 8 zł z narkomanii.  
Środki nie wykorzystane pozostały głównie z remontów boisk, na co w ubr. było 
przeznaczone 300 tys. zł, a wykorzystano 92 tys. zł . Trwały procedury i środki 
wykorzystano tylko na przygotowanie remontów.  Żostało  75 tys. zł niewykorzystane  
przez ognisko wychowawcze, ale wiemy, że zmieniali lokalizację.  Z dotacji zostało też 
prawie 10 tys. zł. I środki te zwrócił klub katolicki. W kwestii środków dla ogniska 
wychowawczego, to było już wyjaśnienie.  Wiadomo z jakich rodzin przebywają tam 
dzieci.  Pani jest radną już którejś kadencji i jak pani pamięta, to kiedyś  prawie 
wszystkie środki na utrzymanie ogniska były z profilaktyki.  W ognisku są dzieci z 
naszego miasta i trzeba im pomóc.  
 
Celina Jaworecka 
- Koszt utrzymania dziecka w ognisku to ponad  3 tys. zł.  
 
Teresa Jachimowska 
- Rodzic biologiczny powinien te  środki zwrócić, ale często jest niewypłacalny.   
 
Barbara Stelmaczonek 
- Wracając do dyrektorów szkół, to pani radna, są oni z konkursu. Trudno zarzucać 
pani pełnomocnik, żeby przypominała dyrektorom. Nie jest od tego. To dyrektor 
powinien o tym myśleć i decydować, bo odpowiada za szkołę.   
 
Jarosław Potępa  -  Komenda Miejska Policji 
- W imieniu pana komendanta chcę przeprosić za jego nieobecność, ponieważ bierze 
udział w  naradzie w komendzie wojewódzkiej.  Razem z kolegą zajmujemy się 
omawianą dziś problematyką.  Jeżeli chodzi o problem alkoholu wśród młodzieży, to 
policja prowadzi wiele programów zapobiegających temu zjawisku. Co do 
przestępczości narkotykowej w 2009r.  ujawniono 108 spraw.  Odnotowano niewielki 
wzrost ujawnionych przestępstw.  Wcześniej zajmowaliśmy się wieloma zagadnieniami  
np. profilaktyką i pogadankami odnośnie narkomanii. Obecnie zajmujemy się tym, do 
czego została powołana policja tj. ściganiem przestępstw.  Posiadanie narkotyków jest 
u nas niedozwolone.  Skupiamy się głównie na osobach rozprowadzających te  środki, 
czyli na dilerach.  Ustawa jest tak skonstruowana, ze dotyczy też osób sprzedających 
nieletnim, co skutkuje automatycznie sprawą karną i wyrokiem.  Najczęściej też 
tymczasowym aresztowaniem.  Są przypadki, że osoby nieletnie też zajmują się nie 
tylko posiadaniem, ale też rozprowadzaniem narkotyków.  W 2009r. ujawniono 72 
takie przestępstwa, co stanowi 45% ogółu.  Z tego wynika, że przynajmniej połowę 
przestępstw  związanych z tą ustawą  popełniają nieletni. Prowadzimy też szereg 
programów profilaktycznych.  Programy profilaktyczne obejmują zarówno alkohol jak i 
narkotyki.  Parę lat temu przyjęto, że alternatywą dla tego typu zachowań będzie 
sport.  Wiele działań prowadzonych przez policję i wydział prewencji skierowanych jest 
do kibiców i młodzieży, która  chce w sport się zaangażować.  Prowadzone są 
pogadanki o odpowiedzialności karnej  za konkretne zachowanie.          
 
Jacek Szolc – Komenda Miejska Policji 
- Powstał nowy program profilaktyczny dla uczniów  szkół podstawowych i 
gimnazjów, w ograniczonym zakresie dla liceów. Adresowany jest  do uczniów  ich 
rodziców i nauczycieli. Celem programu jest zmniejszenie ilości przestępstw, 
wykroczeń w szkołach, z którymi spotykają się dzieci.  Zdarzają się kradzieże, 
wymuszenia oraz demoralizacja.  Program skierowany przeciwko alkoholizmowi i 
narkomanii wśród nieletnich.  Program zaczął funkcjonować jesienią ubr. i nadal  
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jest realizowany.   W ramach programu odbywają się spotkania z dziećmi, spotkania z 
rodzicami, z pedagogami szkolnymi i nauczycielami. Przekazujemy dzieciom właściwe 
wzorce zachowania.    
 
Jarosław Potępa 
-    Miasto pomaga nam, są  środki w ramach programu – bezpieczne miasto  i 
staramy się je rozdysponować.  Przekazywane są w ramach konkursów, zawodów 
sportowych  kierować do uczestników w formie nagród.  Od sześciu lat organizowany 
jest barbórkowy  i mikołajkowy turniej służb mundurowych i młodzieży. To właśnie z 
programu bezpieczne miasto  finansowane są nagrody. Staramy się kupować rzeczy 
przydatne jako nagrody.  Zajmujemy sie tym jako prewencja. Pion kryminalny zajmuje 
się ściganiem i ujawnianiem sprawców przestępstw i ich wykroczeń.  Prewencja ma 
udział w ujawnianiu nieletnich.  W wyniku działań akcyjnych ujawniane są występki 
nieletnich np. spożywanie alkoholu.  Odpowiadając panu Rutkowskiemu w sprawie 
pomieszczenia dla policji i dla świetlicy, to tymi sprawami zajmuje się rewir 
dzielnicowych.   Jest 22 dzielnicowych, w tym dwóch kierowników rejonów i korzystają  
oni  z budynku rewiru, gdzie warunki są bardzo złe oraz z dziesięciu punktów przyjęć 
dzielnicowych.  Przy ul. Pszczyńskiej 292 – 294, ul. Stodoły 54, osiedle Przyjaźń na 
którym są też osoby nieprzystosowane społecznie i wszędzie tam, gdzie występują 
patologie dziś omawiane.  Dotyczy to również ul. Gagarina 110 – 116 i czy tam nie 
występuje większe zagrożenie.  Taki punkt jest tez przy ul. Armii Krajowej.  Miejsc 
takich w mieście jest kilka.  Wracając do ul. Pszczyńskiej, to od czasu pełnienia tam 
dyżuru przez policjanta, nie było ani jednej osoby tym zainteresowanej.   Jeżeli na 
takie dyżury nikt nie przychodzi, to jest nie ekonomiczne, aby policjant marnował 
czas.  Punkty w takich miejscach nie sprawdzają się.  Lepiej, żeby dzielnicowy był w 
tym rejonie, ale w terenie.  Dzieci z  budynku  socjalnego przy Pszczyńskiej bawią się 
też  przy osadniku, który jest dla nich placem zabaw. Przy tych blokach brakuje placu 
zabaw.  Podejrzewam jednak, że może on być jeden sezon.         
 
Jacek Szolc 
- Jest ustawa, która nakłada na zarządcę obowiązek naprawienia szkody do pięciu 
dni.  Podobno z doświadczenia wynika,  że  zostawienie bez naprawy spowoduje, że  
zostanie to uznane za niczyje.    
 
Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 
- Punkty konsultacyjne nie będą spełniały swojej roli.  Powinny to być neutralne 
miejsca.   
 
Jarosław Potępa 
- Pomoc miasta pozwala na dodatkowe patrole. Zmniejszony został czas patrolu z 
ośmiu godzin na sześć.  Jesteśmy jednym z miast, które dało na służby dodatkowo 
płatne najmniejsze  środki.   Przykładowo w Żorach, czy Gliwicach są to o wiele 
większe środki.  Są chętni do pełnienia służby patrolowej bo mają  za to dodatkowe 
pieniądze. Będzie to też z korzyścią dla miasta.   Środki przekazane przez miasto są 
wykorzystane po dwóch, trzech miesiącach.  Służby patrolowe płatne nie można 
wykazać w statystykach, a nawet jeżeli są ujęte to się nie liczą.    
 
Bernadeta Magiera 
- Jestem nauczycielem, rodzicem i wydaje mi się, że edukację w zakresie skutków i 
szkodliwości alkoholu i narkotyków, trzeba zaczynać jak najprędzej.  Pogadanki, filmy, 
warsztaty prowadzone  od najmłodszych lat odniosą skutek.  Dzieci powinien 
wychowywać rodzic, szkoła tylko w tym pomaga. 
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Celina Jaworecka 
- W poprzedniej kadencji komisja bezpieczeństwa poprosiła o informację  wydział 
edukacji, aby każda szkoła zdiagnozowała problemy.  Okazało się, że jest zero 
problemów w szkołach.  Kiedy jednak pojawiły się środki na monitoring, to problem 
pojawił się wszędzie. I tak to wygląda ze szkołami.  W ramach profilaktyki miasto 
przygotowuje program rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii. Są 
konkretne środki do wykorzystania. Jakie są możliwości i szanse, aby z tych  
pieniędzy, które są w dyspozycji, zostały przeprowadzone właściwe prelekcje przez 
fachowców ?   Takich osób dzieci w szkołach słuchają.   
 
Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 
- Za prelekcje, warsztaty i różne inne działania z profilaktyki nie płaci się 
wychowawcom i nauczycielom w szkołach.  Szkoła w swoim programie merytorycznym   
ma działania profilaktyczne, ale one są  robione w ramach działań szkoły. Natomiast 
nigdy z  tych środków nie idą pieniądze dla nauczycieli na warsztaty.  Są osoby do 
tego przygotowane.  Policja też nie może robić wszystkiego, bo taka osoba musi mieć 
wykształcenie pedagogiczne i jeżeli chodzi o dzieci, jest to obwarowane różnymi 
przepisami.   Kolejna sprawa, to diagnozowanie problemu na poziomie przestępstwa.   
Wszelka inna diagnoza wynika z różnych instytucji działających w mieście. W ubr. nie 
wpłynął z policji, do profilaktyki, żaden wniosek do budżetu.  Po przyjęciu budżetu 
przyszedł do mnie pan radny  Markiewicz  i zapytał, czy w komisji jest policjant. Przez 
ostatnie 13 lat w komisji przeciwalkoholowej pracuje też policjant.  Pan radny pytał też 
o środki dla policji na zakup środków czystości potrzebnych do czyszczenia 
zanieczyszczonych radiowozów.  Poprzednio  policja przygotowywała program o 
bezpieczeństwie,  na który były środki.   
 
Jarosław Potępa 
- To o czym pani teraz powiedziała, powiedziałem na samym początku. Był taki 
okres czasu w funkcjonowaniu policji, że robiliśmy wszystko i za wszystkich.  
Powiedziałem to, na wstępie  swojej wypowiedzi. Jeżeli chodzi o profilaktykę i 
spotkania w szkołach, to robią to osoby, które posiadają również wykształcenie 
pedagogiczne.  Pani  policjantka, która się tym zajmuje jest psychologiem.  Jeżeli 
szkoła prosi nas o pogadankę, to idą osoby posiadające wiedzę i mające uprawnienia 
do przekazywania informacji.  Jeżeli chodzi o środki z programu, to jak już 
powiedziałem, dostajemy pieniądze z miasta z jednego budżetu.  Miasto nam 
przyznało  środki w kwocie 52 tys. zł, co nie jest dużo.  Z tych środków w formie 
nagród, prezentów, itp. 30 tys. zł. rozdajemy dzieciakom  około 30 tys. zł.  Te środki 
plus środki na patrole płatne, to już ponad sto tysięcy rocznie na policję.  Korzystamy 
też z możliwości pozyskania dodatkowych środków z komendy wojewódzkiej.  Na 
pewno przy tegorocznym podziale budżetu wpłynie wniosek z policji.         
 
Celina Jaworecka 
- Nie zgadzam się z panią pełnomocnik.  Uważam, że pieniądze są  źle podzielone.  
Przedstawiciel policji pracuje w komisji i wie co można zrobić.  Jeżeli chodzi o wnioski 
do budżetu, to w uchwale są podane terminy, kiedy to można robić.    
 
Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 
- Środki są podzielone według zadań ujętych w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i 
wychowaniu narkomanii.   Państwo przyjęliście program w grudniu i trudno teraz 
mówić, że środki zostały źle podzielone.  Zadań ujętych w ustawie, ani nie zmieni 
policja, ani ja, ani radni.       
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Celina Jaworecka 
- Zawsze  głosuję przeciw. Zaproponuję  zapis w tym programie, który pozwoli 
rozwiązać problem.  
 
Bernadeta Magiera 
- Dziękuję za informacje.  
 
 
 
Ad. 6 
 
Polityka prorodzinna w mieście. 
 
Beata Gatner – naczeln. Wydz. Spraw Rodzinnych i Alimentacyjnych 
- Zapoznała zebranych z informacją w sprawie polityki prorodzinnej w mieście w 
zakresie norm prawnych, działań i środków uruchamianych przez państwo w celu 
stworzenia odpowiednich warunków życia dla rodziny.      
 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Bernadeta Magiera 
- Dużo osób jest chętnych, aby podjąć prace społecznie – użyteczne, bo czują się 
dowartościowani.    
 
Teresa Jachimowska 
- Od wielu lat jest dziedziczenie pomocy społecznej i jest to już widoczne. 
Wcześniej do nas po pomoc przychodzili dziadkowie, potem ich dzieci, a teraz wnuki. 
W wielu miejscach system może się nie sprawdzać, ustawa o pomocy społecznej wiele 
razy była zmieniana.  Miejsc pracy nie ma zbyt wiele , nie można też wszystkich 
zaktywizować. W systemach unijnych widać też niewydolność aktywizacji.  Są osoby, 
które starają się usamodzielnić, ale w wielu przypadkach takie usamodzielnienie nie 
następuje.  Coś może się zmieć, jeżeli na gminy spadnie finansowanie zadań.     
 
Zbigniew Rutkowski 
- Tematem opracowania jest polityka prorodzinna w mieście.  Natomiast skupiamy 
się na jednej grupie społecznej i sprawy skupiają się na działaniach windykacyjnych, a 
nie działaniach wynikających z pomocy osobom, aby funkcjonowały normalnie.  
Oprócz osób objętych opieką społeczną, są też mieszkańcy, którzy  traktowani są 
wybiórczo. Chodzi o  dostępność do żłobków, przedszkoli, to główna rola przypisana 
jest samorządowi. Czy brano pod uwagę prognozę demograficzną, jak to będzie się 
kształtowało w latach  następnych ?  Nie można mówić tylko o jednej grupie 
społecznej.  
 
Barbara Stelmaczonek 
- Mówimy o grupie osób korzystających z pomocy opieki społecznej.  Są też ludzie 
pracujący na umowę zlecenie za grosze , gdzie państwo pozwoliło w tej formie 
zatrudniać. Ludzie ci sami muszą opłacać składki ZUS, zatrudnieni są też na krótki 
okres czasu. Zdarza się, ze takie rodziny, gdzie dwie osoby pracują mają mniej od 
tych biorących zasiłki. Jest umowa zlecenie na czas określony i młodzi ludzie nie mogą 
zaciągnąć kredytu na mieszkanie. Uniemożliwiają to również niskie pensje. Jak w 
takiej sytuacji rodziny mają się rozwijać dbać o przyrost. Jakie państwo stwarza 
warunki tym młodym ludziom do tego.  Żadnych. Młody człowiek po  
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studiach pracujący dwa, trzy lata zarabia 1800 zł. Nie ma taka osoba zdolności 
kredytowej.   Za co mają młodzi ludzie kupić mieszkanie ?  A  za co utrzymać dziecko 
? Od lat są bariery.  Tutaj jest rola państwa, sejmu, ustaw.      
 
Zbigniew Rutkowski 
- Obowiązek spoczywa nie tylko na państwie, ale też na samorządzie.  Pani radna 
ma rację. Ale w oparciu o co mamy kształtować politykę prorodzinną, skoro my nie 
wiemy  ile dzieci sie urodzi, ile mamy rodzin bez mieszkań, rodzin nie mających 
zdolności kredytowych.    
 
Bernadeta Magiera 
- Możemy zwrócić się z apelem do posłów.  
 
Zbigniew Rutkowski 
- Jeżeli chodzi o politykę samorządową, to też możemy mieć wpływ na pewne 
rzeczy.  Jednak musimy mieć materiał w oparciu o który można będzie formułować 
opinie.     
 
Bernadeta Magiera 
- Wydział edukacji  ma prognozę ile dzieci będzie w przedszkolach np. za dwa lata.    
 
Celina Jaworecka  
- Dziękuję za wzorowo przygotowaną informację na temat polityki prorodzinnej w 
mieście przez wydział spraw rodzinnych.  Pomaga się rodzinom w różnej formie np. 
organizowane są wyjazdy dzieci na kolonie. Każdy, kto realizuje zadania z tego tematu 
powinien przedstawić swoje sprawozdanie. Chodzi o realizację polityki prorodzinnej. 
Trudno o wnioski na podstawie informacji z jednego wydziału mimo, że  wydział jest 
prowadzony wzorowo. Petenci mają zawsze fachową informację.  Samorządy powinny 
wnioskować o zmianę  kwoty wysokości obecnego  dochodu rodziny, o jej 
podwyższenie.   Proponuję sięgnąć po dalsze informacje z zakresu polityki 
prorodzinnej i wyciągnąć wnioski. Przywrócenie funduszu alimentacyjnego, to duża 
pomoc dla rodzin.    
 
 
 
 
Ad. 7 
 
Sprawy bieżące. 
 
- projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010r. , 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz.  Powiedział, że zmienia się  
plan dochodów i wydatków, przychodów budżetu miasta. Limit wydatków związanych 
z wieloletnimi programami inwestycyjnymi w 2010r. oraz w latach następnych też 
ulega zmianie.  Zmienia się plan dotacji, plan dochodów własnych i wydatków nimi 
finansowanych, limit wydatków związanych z wieloletnimi programami i projektami, 
plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
miastu ustawami, plan wydatków na realizację zadań określonych w gminnym 
programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnym 
programie przeciwdziałania narkomanii.   
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Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0, powyższy projekt uchwały.  
 
 
 
 -  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr L/639/2009 Rady Miasta 
    Jastrzębie Zdrój z dnia 17 grudnia 2009r. w sprawie przyjęcia gminnego  
    programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2010r. , 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Magdalena Ostaszewska – Wdowiak.  
Powiedziała, że została rozdysponowana nadwyżka budżetowa  w kwocie 531 042,00 
zł. Nadwyżka powstała w wyniku niewykorzystania środków finansowych z tytułu 
wydawanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 2009r. na realizację 
gminnego programu rozwiązywania problemów alkoholowych w 2009r. i gminnego 
programu przeciwdziałania narkomanii w 2009r.  Powyższe środki zostały przekazane 
na przebudowę boiska sportowego przy ul. Kościelnej.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 2, przeciw – 1, wstrzymujących 
się – 0.  
 
 
 
Ad. 8 
 
Protokół z posiedzenia komisji w dniu 18 marca 2010r. został przyjęty głosami:  za – 
3, przeciw – 0,  wstrzymujących się - 0  
 
 
 
 
Ad.  9 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
 
Teresa Jachimowska  
- Działa już zespół konsultacyjny, który w każdy trzeci poniedziałek miesiąca udziela 
porad wszystkim mieszkańcom naszego miasta.  Porady związane są z poradami 
prawnymi,  dotyczącymi pomocy społecznej, zakresu pracy kuratorów sądowych  i 
kuratorów zawodowych. Zespół pracuje w godzinach  15.30 – 16.30 w siedzibie 
ośrodka pomocy społecznej.  Informacja będzie podana w kościołach, w gazecie, w 
internecie.  Oprócz naszego zespołu konsultacyjnego działa też biuro porad prawnych 
przy ul. Wrzosowej.  W przyszłym roku planujemy wejść w program unijny i z 
powiatami chcemy zrobić zespoły udzielające tzw.  porad obywatelskich.      
  
Celina Jaworecka 
- Co z telefonami w ośrodku ? 
 
Teresa Jachimowska 
− Ogłoszony przetarg był drugim z kolei.  Ponownie nie został pozytywnie 
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rozstrzygnięty.  Wszyscy oferenci odstąpili od podpisania umowy.  Wystąpiliśmy do 
urzędu komunikacji elektronicznej, który zajmuje się kwestią telefonii – delegatura w 
Siemianowicach i ma nam przygotować opinię techniczną, czy faktycznie można 
zaspokoić naszą potrzebę łączności telefonicznej.  Mogą być problemy, jeżeli chodzi o 
platformę radiową.  Barierę w odbiorze sygnału powodują okoliczne bloki.  Całość sieci 
kablowej należy do TP SA.  Oni twierdzą, że obecna infrastruktura wymaga 
modernizacji.  Podobno mają być pieniądze na zmianę tej infrastruktury.    
 
 
 
Ad. 10 
 
Przewodnicząca komisji podziękowała zebranym za przybycie i zakończyła obrady. 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
Zdrowia i Opieki Społecznej 

 
 

Bernadeta Magiera 
 
 
 
Protokołowała  
Alicja Trocka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 

Szanowny Pan 
ZDZISŁAW GRODECKI 

 
Prezes  

Klubu Sportowego 
Jastrzębski Węgiel SA 

 
 

 

Z okazji zajęcia II Miejsca  w Mistrzostwach Polski  
Piłki Siatkowej Mężczyzn proszę przyjąć słowa uznania 

za wysokie efekty pracy zawodników, trenerów   i 
działaczy klubu  

i zajęcie tak zaszczytnego miejsca.  
Sukcesy Klubu przyczyniły się do promowania naszego 

miasta, za co składam serdeczne podziękowania.  
 

 
 

Z wyrazami szacunku 
 

        Przewodnicząca 
        Rady Miasta 

 
 

        Alina Chojecka 
 
  


